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INTERVENCIÓ AL CLAUSTRE DEL SR. LLUÍS BOADA I GUIRAO 

 
(Vicepresident del Consell de l’Estudiantat de la Universitat de Barcelona) 

19 de desembre de 2017 

 
 

Benvolgut Rector, equip de govern, benvolgudes i benvolguts claustrals, 

 
 
 

 
Un cop escoltat amb atenció l’informe de gestió que el Rector ens ha presentat 

al llarg d’aquesta sessió ordinària del Claustre, tot seguit els hi exposaré, molt 

breument, algunes reflexions que ens mereix, com associació a la qual 

represento en aquesta intervenció, el desenvolupament del primer any de 

govern de l’equip encapçalat pel Dr. Joan Elias: 

 
 

 
Primera.- Podem valorar positivament, el suport que hem rebut quant a 

diferents accions d’internacionalització de la representació estudiantil de la 

institució. En aquest sentit, per exemple, podem fer menció del suport que han 

rebut de l’equip rectoral els representants d’estudiants a diferents institucions 

europees (per exemple, al Board Member de la European Students’ Union o a 

l’Oficina Europea de Selecció de Personal). Com també l’actuació en àmbit 

nacional, on és remarcable, la participació de diferents estudiants de la casa a 

la Coordinadora de Representants d’Estudiants d’Universitats Públiques 

(CREUP); ocupant les carteres de Direcció de Comunicació, Vocalia de 

Transparència i Vocalia de Cooperació Internacional. 
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Segona.- D’altra banda, sens perjudici que el procediment de designació del 

nou Delegat del rector per a l'Observatori dels Estudiants ens hauria agradat 

que hagués estat acompanyat d’una informació prèvia sobre la persona 

escollida per l’equip rectoral, i no que ens hagués vingut nomenat sense una 

primera ronda de contactes; el cert és que pensem, que amb la designació del 

seu nou responsable, s’ha obert una oportunitat de reactivació de la tasca que 

ha de correspondre a l’Observatori de l’Estudiant. 

 
 

 
Tercera.- Tenim sobre la taula la necessitat d’afrontar la reforma del Reglament 

d’Organització de les i els Estudiants (ROE). Hem d’aconseguir dur a terme 

aquesta reforma, complicada jurídicament, però absolutament indispensable 

per reactivar la participació estudiantil a l’activitat universitària, tant en l’àmbit 

de centres, com d’Universitat. Estem disposats a col·laborar en aquesta 

reforma, però partim, sense més dilacions, d’un plantejament seriós on es 

puguin conciliar les exigències normatives i les necessitats i interessos de 

l’estudiantat de la Universitat de Barcelona. 

 
 

 
Quarta.- Com a representant de la Federació Nacional d’Estudiants de 

Catalunya (FNEC), i més encara amb l’entorn polític que ens acompanya, em 

veig en l’obligació de recordar-li, tot i algunes accions que podem valorar en 

forma positiva del seu equip en aquest terreny, que cal dur a terme més 

polítiques en positiu que permetin respectar i complir el contingut literal de l’art. 

35 de l’Estatut d’Autonomia de Catalunya, relatiu als drets lingüístics de la 

ciutadania en l’àmbit de l’educació superior. Reflectint les dades globals de la 
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llengua en la docència a la Universitat de Barcelona de 374.230’6 hores el curs 

2015/2016 a 338.191 hores el curs 2016/2017, representant una reducció del 

9’6% d’hores lectives en català. 

 
 

 
Cinquena.- Finalment, hem de ser crítics, però sempre amb caràcter 

constructiu, en relació a certes situacions derivades del primer any del seu 

mandat: en primer lloc, pel que fa a la forma i comunicació del canvi de 

vicerectora d’estudiants, només sis mesos més tard de la seva presa de 

possessió; en segon lloc, perquè no hem pogut constatar, malgrat algunes 

accions molt limitades, avenços quant a la millora de la realitat de les taxes i 

preus universitaris que patim totes i tots els estudiants; en tercer lloc, quant a 

l’atropellament de convocatòria d’aquests dos claustres en tant curt termini de 

temps; i, finalment, pel que fa al no desenvolupament específic de la 

participació estudiantil a les noves estructures d’algunes facultats, com ara les 

Unitats de Formació i Recerca, tema aquest últim que, amb un acceptable 

consens, s’havia treballat conjuntament per la representació estudiantil i 

l’anterior equip rectoral. 

 
 

 
Sisena.- Vostè, Dr. Elias, no l’ha tingut fàcil aquest primer any de mandat, ja 

sigui per una situació externa certament complicada i complexa, tant a nivell 

polític com econòmic; com per les friccions que segur ha patit; però el cert és 

que després de 365 dies ja no sembla recomanable que en emparem en la 

hipotètica herència del passat o als problemes que l’envolten i no prendre 

decisions que entenem cabdals per la Universitat de Barcelona. 
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Com és normal, el seu equip ha fet coses bé i coses malament. Ara bé, des del 

nostre punt de vista, lluny de la sensació d’inacció del primer any del seu 

mandat, ja ha arribat l’hora que es comenci a governar. Nosaltres estem 

disposats a ser crítics quan calgui, però també a col·laborar en tot allò que sigui 

beneficiós per la institució i, en particular, per les i els seus estudiants. 

 
 

 
Moltes gràcies per la seva atenció. 


